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ERSÄTTARYTTRANDE 

BARN- OCH UTBILDNINGSNÄMNDENS SAMMANTRÄDE 2017-11-22 

 

Punkt 2.   Nämndplan 2018 
 

Vänsterpartiet kan till största delen ställa sig bakom den del av nämndplanen som behandlar 

strategiska mål och målområden. Vi har genom åren kunnat se att nämndplanen blivit alltmer 

stringent och ifrån att ha haft mycket detaljerade mål, nu inriktar sig mer på de övergripande 

mål och målområdena, vilket vi anser är en klar förbättring. 

 

Vi har dock följande korta synpunkter på de delar av nämndplanen, som behandlar mål och 

målområden.  Ett av de strategiska målen är att Tyresö kommun ska utvecklas genom 

innovativa och effektiva processer. Den formuleringen kommer oss i Vänsterpartiet att 

omedelbart tänka på att de effektiviseringar, som gjorts inom nämndens område, ofelbart har 

lett till besparingar. Däremot har vi självklart ingenting emot att det ska finnas en idérikedom 

inom verksamheterna, som kan leda till en utveckling som gynnar våra barn och unga. 

 

Under punkt 6.2.1 Tyresö är en av Sveriges bästa skolkommuner,  välkomnar vi självklart att 

vi när det gäller andelen elever som blir behöriga till minst yrkesutbildning på gymnasiet och 

när det gäller meritvärde har Tyresö klättrat från att ha legat på nära nog en bottenplats till att 

vara landets 48;e bästa skolkommun. Vänsterpartiet i Tyresö menar dock att för att vara en av 

Sveriges bästa skolkommuner måste fler kriterier vara uppfyllda, t.ex. andel behöriga 

pedagoger, antal pedagoger per elev, stöd till elever med särskilda behov. Lärarförbundet har 

tagit fram hela 13 olika kriterier, som de anser ska uppfyllas för att vara bästa skolkommun. 

Vänsterpartiet önskar till ett annat år att vi för in fler olika kriterier än enbart godkända betyg 

och meritvärde för att kunna betrakta oss som en av landets bästa skolkommuner. 

 

Punkt 6.2.6  Nämnduppdrag . Här står att läsa att en genomlysning av organisationen för 

modermål och studiehandledning på modersmål ska genomföras under 2017. På nämnden 

sammanträde 28 augusti 2017 fick vi en presentation av tjänstemännens utredning och förslag 

till åtgärder. Vi vänder oss emot de av tjänstemännen föreslagna åtgärderna, 1) låta 

föräldrarna själva betala skolskjuts till undervisningen 3) inte erbjuda barn i förskoleklass 

modersmålsundervisning. Om detta varit en beslutspunkt, vilket vi anser det borde varit, hade 

vi förordat att modermålsundervisningen organiseras enligt alternativ 2) att samla alla barn 

och unga som har modersmålsundervisning vid Nyboda skola. De av förvaltningen föreslagna 
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åtgärderna skulle enbart leda till att färre elever väljer modersmål, vilket vi inte kan acceptera. 

( Se Vänsterpartiets ersättaryttrande 2017-08-22.) 

 

Med de synpunkterna kan vi ställa oss bakom själva målformuleringarna i nämndplanen. 

Däremot anser vi att de ekonomiska ramar, som alliansen gett nämnden för 2018, är så snävt 

tilltagen att möjligheterna att uppfylla de strategiska målområdena och målen är i det 

närmaste obefintlig. År efter år tilldelas nämnden alltför snäva ramar utan större hänsyn till 

tidigare års underskott. Så nu också inför 2018.  (Se Vänsterpartiets ersättaryttrande 2017-10-

25 Ekonomisk uppföljning).  

 

Vänsterpartiet presenterade i vårt budgetalternativ en förstärkning av barn- och 

utbildningsnämndens ram med 35,5 mkr. Vi prioriterade särskilt barn med särskilda behov 

och förskola, grundskola och fritidshemmens möjlighet att minska barngruppernas/klassernas 

storlek. Med Vänsterpartiets budgetalternativ hade vi kunnat påbörja vägen att nå de 

strategiska målen med väsentligt större realism. 

 

För Vänsterpartiet 

 

Inger Gemicioglu 
Inger Gemicioglu 

(Ersättare V)     
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